
Verslag overleg CCD - NCad, CCD d.d. 15-10-2021 

 

Aanwezig: CCD: Flip en Jan. NCad: Coenraad en Wim. Ondersteunend bureau: Ferry, 

Bea, Silvana en Thijs. 

 

Welkom. Er volgt een korte voorstelronde 

 

 

Actualiteiten en mededelingen 

 

Bas gaat de CCD in januari verlaten. Het verslag van 16 april was reeds vastgesteld. 

Naar aanleiding van de evaluatie CCD: er is gesproken over de samenwerking met de 

ketenpartners en hoe die zich de afgelopen jaren heeft ontwikkeld. De komende tijd zal 

er aandacht besteed worden aan het verbeterplan. De CCD gaat hierover verder in 

gesprek met de ketenpartners.  

 

 

Stand van zaken ECVAM rapport en NCad-advies 

 

Op initiatief van het NCad werd deze bijeenkomst georganiseerd. Negen lidstaten, 

Noorwegen en Groot-Brittannië namen deel. Alle punten waar onduidelijkheid over is, zijn 

aan de orde geweest. Concrete uitwerking van deze punten inclusief bewustzijn/educatie 

over de mogelijkheden voor antilichamenproductie gaan door twee sub werkgroepen 

verder uitgewerkt worden. In de volgende bijeenkomst, wederom georganiseerd door het 

NCad zal hier verder vorm aan gegeven worden. 

 

 

Transleerbaarheid proefdierstudies 

 

Er is gesproken over de mogelijkheden om meer duidelijkheid te scheppen in adviezen 

betreffende diermodellen en de transleerbaarheid. Er wordt geconstateerd dat in eerste 

instantie een goede onderbouwing bij de aanvragen moet worden geleverd met een 

synthesis of evidence. Of er meer algemene uitspraken te doen zijn over de 

transleerbaarheid is op voorhand niet te zeggen. Om dit beter in te schatten zullen CCD 

en NCad een aantal casussen onder de loep te nemen. Coenraad en Jan pakken dit 

samen met het ondersteunend bureau op.  

 

Het dilemma: Minder dieren/meer ongerief of meer dieren/minder ongerief 

Uitgebreid is stilgestaan bij het spanningsveld verfijning versus vermindering; Minder 

dieren/meer ongerief of meer dieren/minder ongerief. Een concrete casus werd 

besproken. Afgesproken is dat de CCD zich gaat buigen over de concretisering van de 

vraag. Na afstemming met NCad kan het dilemma worden voorgelegd aan de minister 

met verzoek een adviesvraag aan het NCad te stellen. 

 

Rondvraag 

Het overleg zoals het nu wordt gevoerd met een vertegenwoordiging van de CCD en 

NCad wordt als prettig ervaren en zal zo worden voortgezet in de toekomst. 


